


El president de Travel Ad-
visors, José Ortiz, va des-
tacar ahir el potencial de la
ciutat de Girona com a
destinació de congressos i
va remarcar que és fona-
mental que la ciutat tingui
una infraestructura de
transports adequada “per
portar-hi els congressistes
i turistes”. Per això, la regi-
dora de Turisme i Comerç
de Girona, Coralí Cunyat,
va assegurar que l’arriba-
da del TAV, que es preveu
per l’abril de l’any vinent,
serà vital per obrir encara
més les possibilitats de la
ciutat en aquest mercat. A
tot això, s’hi ha d’afegir “el
compromís clar” que
l’Ajuntament de Girona
manté per assegurar la
connectivitat aèria des de
l’aeroport Girona Costa
Brava”, segons va dir.

Ortiz va assenyalar que
l’arribada del TAV “col·lo-
carà Girona entre les
grans destinacions de con-
gressos” i es va felicitar

que les comarques gironi-
nes busquin alternatives a
l’actual “dependència que
té la demarcació amb la
companyia Ryanair”.

La regidora va assegu-
rar als assistents que des
del GIC es treballa per
aconseguir noves compa-
nyies que operin des de

l’aeroport de Girona. Va
dir també que el turisme
en general està creixent a
la ciutat, i la prova és que
aquest estiu el nombre de
consultes a l’oficina de tu-
risme de la Rambla ha aug-
mentat un 60%; a més, va
explicar que, gràcies al fet
que la revista National

Geographic Traveler i la
guia Frommers van reco-
manar la ciutat de Girona
com una de les deu desti-
nacions del món per visi-
tar, ha augmentat el nom-
bre de visitants dels Estats
Units. També es treballa
en el mercat rus, aprofi-
tant els vols de Ryanair. ■

Imma Bosch
GIRONA

a Travel Advisors considera que per a la ciutat és fonamental disposar d’una
adequada infraestructura de transports per fer arribar els congressistes

El TAV situarà Girona entre
les grans destinacions per
a les trobades de negocis

La trobada de Travel Advi-
sors es fa cada any en una
ciutat diferent. A Girona, es
fa durant dos dies i hi partici-
pen representants de Vue-
ling, Iberia, Melià, NH, Barce-
ló, AC-Marriot Hotels, Para-
dors, Transhotel, Orizonia,
Globalia, Avis, Europcar i
Amadeus, entre altres opera-
dors que debatran el futur de
les agències de viatges. “Tra-
vel Advisors ha volgut tractar
d’aquest tema durant la tro-
bada amb els representants
del grup a causa de la crítica
situació de l’economia en ge-
neral, i del sector de les agèn-

Cunyat, Ortiz i Puig, durant la presentació de la trobada ■ I.BOSCH

cies de viatges en particular,
en la qual incideix de manera
notable la recessió del con-
sum”, van dir.

Entre les jornades que es
van fer ahir hi havia la titulada
La gestió de la il·lusió i el
coeficient d’optimisme en
èpoques de canvi, impartida
pel prestigiós conferenciant
internacional, economista i
professor i assessor de diver-
ses multinacionals Emilio Du-
ró. Duró va analitzar diverses
estratègies a afrontar arran
de la crisi, i la importància de
l’actitud que s’adopta per
superar-la.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

El futur de les agències de viatges

INFRAESTRUCTURES
L’accés nord de l’AP-7
a Figueres no es farà
abans del 2013

GIRONA
Fan barrar l’accés als
pàrquings dels veïns
que no paguen

EMPRESES
La patronal gironina,
a favor del dret
a decidir

INFRAESTRUCTURES
Comença la
perforació del túnel
de la MAT a l’Albera

CAMP
Agents rurals van de
nit a matar senglars
per evitar estralls

| Comarques Gironines | 3EL PUNT AVUI
DIJOUS, 18 D’OCTUBRE DEL 2012

 mitjan anys seixanta a la cala Montjoi de Roses
va començar a funcionar una guingueta de plat-
ja que molts anys després es va convertir en el

millor restaurant del món. Va caldre molt de treball,
esforç i una part molt important de la genialitat que hi

va aportar Ferran Adrià amb
el seu equip. L’encant de cala
Montjoi, que en el transcurs
dels anys ha estat inclosa en
el Parc Natural del Cap de
Creus, segur que ha inspirat
més d’un plat a Ferran Adrià.
Ara s’està projectant la cons-
trucció d’El Bulli Foundation, i
s’ha anat a buscar Enric Ruiz-
Geli, un arquitecte emporda-

nès que coneix molt bé aquest paisatge, perquè es fa-
ci càrrec de tirar endavant una obra que ha d’estar in-
tegrada a l’entorn. He sentit dir a algú que el projecte
El Bulli Foundation és massa important perquè s’hagi
d’adaptar a les normes urbanístiques i mediambien-
tals del parc. El Bulli va néixer, i créixer, en aquest en-
torn i de cap manera no el pot desconstruir.

A

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

L’APUNT

El Bulli Foundation

ngenis@elpunt.cat

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

L’encant de
cala Montjoi
segur que ha
inspirat més
d’un plat a
Ferran Adrià

Narcís Genís
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RESTAURANT - MARISQUERIA

Menú feiners 12,50 €

Menú festius a partir de 16 €

Menú grups a partir de 20 €

Av. de França, km 175 · Sant Julià de Ramis
www.restaurantbarlaperla.com

IVA inclòs

Feu les vostres reserves per les
Fires de Girona 972 171 297
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LA FOTO
■ Mural inde-
pendentista.
L’Ajuntament
d’Olot no ha vol-
gut penjar l’este-
lada i, ara, els ve-
ïns l’han pintat
en un mural ge-
gant. Ho han fet
amb un grup
d’empresaris.
Diuen que no té
res a veure amb
la decisió muni-
cipal.

Jordi Casas

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado
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Dos dels quatre jugadors
que el Palamós va acomia-
dar amb males arts, Òscar
Almendros i Sergi Rome-
ro, tornaran a compartir
vestidor. Ho faran al Far-
ners, on de fet coincidiran
amb uns quants excom-

panys més. Tant Almen-
dros com Romero es van
assabentar per telèfon
–durant l’aturada de la
competició a tercera, jun-
tament amb Narcís Barre-
ra i Gerard Muñoz– que el
Palamós en prescindia, i
això que hi havien tingut
molta participació. Al-
mendros acumulava 480

minuts en la lliga i Rome-
ro, 414. Ara tots dos juga-
ran a Santa Coloma.

Baixes al Farners
No només hi ha entrades a
la plantilla del Farners, si-
nó també sortides. Òscar
Peraferrer torna a l’Anglès
i Sergi González se’n va al
Bescanó. ■

J. Sebastian
SANTA COLOMA DE FARNERS

Del Palamós al Farners

Futbol. 1a catalana. Òscar Almendros i Sergi Romero, dos dels
jugadors arraconats pel club baixempordanès, reforcen el selvatà

Òscar Almendros ■ J.L.

Té tanta o més competèn-
cia que la temporada pas-
sada, però no li ha suposat
cap problema. Més aviat al
contrari. Benja Martínez
està aprofitant d’allò més
la confiança que li trans-
met Rubi i, de moment, és
el davanter –ja no juga mai
a la banda– més utilitzat i
amb més gols. Amb quatre
dianes, de fet, supera les
tres que va aconseguir la
temporada passada. “Em
tocava fer un pas més”, re-
coneix. “No pas per la mar-
xa de Coro, sinó més aviat
per la temporada que vaig
fer. No vam quedar con-
tents ni jo, ni el club ni l’afi-
ció.” Sense Coro, el vallesà
entén que no tothom les
tingués totes. “Se n’anava
un golejador i la gent tenia
por que no es fessin tants
gols, però nosaltres no
hem tingut cap dubte”, as-

segura. “Acuña va acabar
molt bé l’any, vam recupe-
rar Ion, vam fitxar gent
bona, i Jandro està espec-
tacular”, il·lustra Benja.

L’exblaugrana, que està
a un gol del seu sostre a se-
gona A, no creu que hagi
canviat gaire d’un any a

l’altre: “Ara, l’equip gua-
nya i està en una bona di-
nàmica, i tot va encaixant.
Potser sí que estic una mi-
ca més encertat, però la
sort també hi influeix.” El
punta va marcar diumen-
ge el seu quart gol en la lli-
ga –“dels gols més bonics

que he fet amb el Girona”–
i té avantatge per mante-
nir-se en l’onze. “Ara el
mister m’està donant més
confiança a mi, però no vol
dir que sigui durant tota la
lliga. Ens ho hem de gua-
nyar cadascú i pensar tots
en el grup.” ■

X. Masachs
GIRONA

La confiança dóna resultat

Futbol. Girona. Benja, autor ja d’un gol més dels que va marcar la
temporada passada, destaca la contribució col·lectiva al rendiment ofensiu

Benja celebra un gol amb Luso ■ LLUÍS SERRAT

– – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – –

El curs passat

“No vam quedar
contents ni jo, ni
el club ni l’afició.
Em tocava fer un
pas més”

“El tècnic m’està
fent jugar més,
però no sempre
serà així. Pensem
tots en el grup”

– – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – –

La continuïtat

El pilot de Roses Maverick
Viñales (FTR Honda) pro-
nostica una bona actuació
en el Gran Premi de Malài-
sia, que començarà demà,
ja que el circuit de Sepang
és un dels seus “favorits”
del mundial. Viñales va re-
cordar ahir que a Sepang
l’any passat va aconseguir
una de les millors victòries
de la seva carrera. “Sé que
em tocarà patir perquè les
diferències amb les KTM
seran grans”, hi va afegir.

Viñales, que al Japó va
recuperar el segon lloc del
mundial de Moto 3, va ma-
nifestar en declaracions al
seu equip que la seva in-
tenció és mantenir la línia
de treball, ja que “encara
no hi ha res decidit”, tot i
que l’alemany Sandro Cor-
tese ho té tot a favor per

conquerir el campionat.
El pilot empordanès

tampoc oculta la nostàlgia
que li suposa tornar al tra-
çat on el 2011 va morir
l’italià Marco Simoncelli:
“És un lloc que m’encanta,
però no puc oblidar que ell
hi va perdre la vida.” ■

Motociclisme. El pilot de Roses afronta el
Gran Premi de Malàisia amb optimisme

El 9
GIRONA

Viñales admet que el
circuit de Sepang és
dels seus “favorits”

Viñales, en el box del seu
equip ■ REPSOL MEDIA

BREUS
CICLISME. BTT

Amer, escenari de la cinquena
prova de la copa gironina
Girona. Amer serà l’escenari de la 5a prova puntua-
ble per a la copa gironina de BTT, organitzat pel CC
Amer Hipra. La prova se celebrarà amb el mateix for-
mat que les curses prèvies amb curses des de promo-
ció fins a veterans i una marxa popular de lleure. Els
circuits tindran 20 i 30 quilòmetres i els recorreguts
estaran situats a la zona de Sant Martí. La prova tin-
drà un bon seguiment, amb participacions superiors
als 400 corredors. Diumenge, la primera cursa co-
mençarà a 2/4 de 10 i les inscripcions es faran al pa-
velló esportiu. Hi haurà obsequi i esmorzar per a tot-
hom. ■ EL 9

CUJEDA
Resaltado



L’aturada del pla de Barris ha fet
que la Societat Unió Fraternal
(SUF) hagi recuperat la progra-
mació d’activitats després de dos
anys aturada. Tornen a l’edi=ci
que van cedir a l’Ajuntament per la
construcció d’un nou equipament
cultural a l’interior del qual havien
de tenir un espai. L’edi=ci continua
a mans de l’Ajuntament amb qui
han de compartir la sala.  

La recuperació de la progra-
mació ha coïncidit amb una re-
novació de la junta de la SUF que
el dissabte  d’octubre ja va cele-
brar un dels tradicionals balls. Es
va acondicionar la sala per tornar-
hi a portar a terme una de les ac-
tivitats habituals que celebraven. 

La primera tinent d’alcalde de
l’Ajuntament de Roses, Montserrat
Minda, constata que «com que
s’aparca de moment l’execució
del que és la SUF, perquè tots els
plans de barri estan aturats, es va
decidir que s’aturava» també per
part de l’Ajuntament que si ex-
ecutava l’obra es podria trobar
sense =nançament. La construcció
s’havia d’aixecar entre el solar que
ocupa l’edi=ci de la SUF i el del cos-
tat. S’havia signat un conveni amb
l’entitat que el cedia a canvi de dis-
posar d’un espai dins el nou equi-
pament. Davant l’aturada del pro-
jecte, i per tal que la SUF pogués
tornar a organitzar festes al seu an-
tic edi=ci, es va fer «una modi=-

cació del conveni (el març d’a-
quest any) en el sentit que si no ho
tirava a terra podien continuar
fent activitats», diu la primera ti-
nent d’alcalde.  La SUF va celebrar
una assemblea que va servir per re-
novar la junta alhora que s’encaren
els nous projectes. Segons Mindan
«estan disposats a tirar endavant i
treballar». L’Ajuntament, a qui es
va cedir l’edi=ci, es fa càrrec de les
despeses de serveis com llum, ai-
gua i la neteja, alhora que utilitza
les instal·lacions, una sala gran, per
activitats com gimnàstica. Al ma-
teix espai la SUF hi porta a terme
el seu programa. 

La SUF es va projectar durant el
govern de Magda Casamitjana
(PSC) - dins el Pla de
Barris. Era un edi=ci amb un pro-
jecte arquitectònic innovador de
 metres quadrats a partir d’un
disseny sorgit d’un concurs públic.
El cost de les obres era de , mi-
lions.  L’actual govern de CiU en-
capçalat per Carles Pàramo va de-
cidir replantejar tots els equipa-
ments, incloent aquest. A més,
tampoc acaben de convèncer al-
gunes solucions arquitectòniques.
Per això el març d’aquest any, ve-
ient que la cosa aniria per llarg, es
va modi=car el conveni amb la
SUF establint que l’Ajuntament té
dos anys per executar l’obra o
haurà de tornar l’edi=ci. Final-
ment ha estat aquest mes quan
l’entitat rosinca ha recuperat la
sala antiga de l’immoble i alhora
ha tornat a programar activitats. 

ROSES

C.VILÀ

L’aturada del pla de Barris obliga la SUF a
tornar a l’edi#ci que va cedir a l’Ajuntament 
La construcció d’un nou immoble s’ha ajornat i mentretant compartiran les velles instal·lacions amb el consistori

�

La sala SUF que es va cedir a l’Ajuntament per tal de construir un nou edifici. 

DIARI DE GIRONA

L’Ajuntament de Roses ha decidit
ajornar la consulta popular per deci-
dir el futur de Ca l’Anita, que conti-
nuarà tancat almenys fins a final
d’any. L’equipament està situat a la
plaça Sant Pere, al centre històric i
davant de mar. És un immoble de
quatre plantes amb un total de 736
metres quadrats. Els espais són poli-

valents amb aules que es poden di-
vidir a partir d'uns tancaments ple-
gables i amplis espais d'emmagatze-
matge. L’anterior govern de Magda
Casamitjana el va aixecar en un so-
lar on hi havia hagut l’emblemàtic
estanc de Ca l’Anita. La propietària
el va cedir a l’Ajuntament condicio-
nant que tingués uns usos per al po-
ble. El canvi de govern, però, va
alentir la posada en servei d’aquest
equipament perquè tenen dubte en
l’ús i en algunes solucions arquitec-
tòniques. El regidor del PSC, Francis-

co Martínez, a l’equip de govern
quan es va construir, pregunta a
cada sessió plenària per l’ús d’a-
quest immoble, nou però buit. L’al-
calde, a la darrere sessió, va infor-
mar que la jornada de portes ober-
tes i consulta entre veïns era immi-
nent. La primera tinent d’alcalde,
Montserrat Mindan, ha informat que
davant les eleccions autonòmiques
del 25 de novembre s’ha decidit
ajornar. L’únic edifici que es comen-
çarà a omplir serà l’antic ajunta-
ment, que s’ha remodelat. 

�
EQUIPAMENTS SENSE ÚS

Ca l’Anita continuarà
tancat almenys
fins a finals d’any

L’Ajuntament de Roses ofereix als
veïns en situació d’atur o jubilats la
possibilitat de recollir les olives du-
rant les temporades correspo-
nents als anys -. En total,
s’oferten  lots d’oliveres muni-
cipals i com a requisit -a banda de
la situació- s’estableix que tinguin
una antiguitat d’empadronament
mínima al municipi de cinc anys.
La iniciativa ja es va posar en mar-
xa durant la temporda de collita de
l’any passat.   

El consistori és propietari d’un
total de set olivars al terme de
Roses en uns terrenys que superen
els . m i comptabilitzen un
total de  oliveres. La voluntat
municipal passa per donar als ve-
ïns l’opció de recollir els fruits pel
seu propi consum i així apro=tar el
rendiment dels arbres. Els inte-
ressants podran presentar les sol·li-
cituds a partir d’aquest divendres
i =ns al  de novembre a través del
Servei d’Atenció al Ciutadà (SAC). 

ROSES | DdG

Roses ofereix la
collita d’oliveres
a aturats i
pensionistes 

El sector del suro assegura que
el  de les alzines sureres adul-
tes afectades per l’incendi que va
assolar la comarca a =nals de juliol
comencen a mostrar signes de re-
generació. Les >ames van cremar
al voltant de . hectàrees de les
quals . corresponien a boscos
d’aquests arbres. Els experts que
fan un seguiment d’aquesta co-
munitat –i que ja van alertar de la
capacitat de regeneració d’aques-
ta comunitat– han detectat re-
brots especialment a la zona de la
Jonquera, Darnius i Agullana. 

Segons expliquen des la inicia-
tiva CORK –iniciativa d’institu-
cions i patronals del sector i dedi-
cada a promoure els taps de suro-
han aparegut brots verds a les co-

pes i a les branques. Un símptoma
de que l’arbre segueix viu i que
quan s’extregui la capa de suro cre-
mada es podrà continuar amb el
procés de regeneració natural.
«Això es deu a que el teixit vascu-
lar de l’arbre va continuar treba-
llant malgrat el foc ja que el va pro-
tegir la capa ignífuga que suposa
el suro», explica el portaveu de la
iniciativa, Sergi Sabrià. En aquest
sentit, assegura que un cop es tre-
gui aquesta primera capa es podrà
comprovar l’estat i així assegurar
que l’arbre pugui proporcionar
noves capes de suro. Per la seva
banda, el responsable de Medi
Ambient de CORK i de l’Institut
Català del Suro (Icsuro) a=rma
que les causes són la regeneració
parcial dels nutrients del sòl i les
pluges que hi ha hagut darrera-
ment. «El rebrot és molt visible a la
zona de la base de les alzines cre-
mades, on apareixen noves plan-
tes que en un o dos anys podrien
oferir un tronc llenyós», afegeix. 

De fet, els estudis realitzats de-
mostren que una capa de suro de
més de dos centímetres pot pro-
tegir les alzines dels focs més
agressius. Això juntament amb
l’alta capacitat de rebrotar, els con-
verteix  en una de les espècies
millor adaptades als incendis. 

FIGUERES | DdG

Les pluges que hi ha
hagut darrerament han
ajudat a la recuperació
de la zona arrasada

�
El 90% de les alzines afectades
pel foc comencen a rebrotar

18
DIJOUS, 18 D’OCTUBRE DE 2012 | Diari de Girona  

L’ALT EMPORDÀ 

Les fulles ja surten de les branques dels arbres cremats. 

DIARI DE GIRONA

CUJEDA
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COMARQUES 

Concentració dels alumnes de l’IES Illa de Rodes, a Roses. 

MONTSENY EMPORDÀ S.L.

Milers de participants a la manifestació de Barcelona. 

DIARI DE GIRONA

Tot i que la convocatòria de vaga
d’estudiants d’ESO i d’ensenya-
ment postobligatori en l’àmbt es-
tatal era de tres dies, molts centres
no van autoritzar que els alumnes
fessin la totalitat de les jornades
convocades, fet pel qual els sindi-
cats d’estudiants havien demanat
que es prioritzés el dia d’ahir per-
què tothom pugués assistir a la ma-
nifestació de Barcelona. El segui-
ment als centres gironins va ser
molt més elevat que el dimarts, tot
i que alguns van continuar fent ho-
rari lectiu més reduït.
És el cas de l’IES  Illa de Rodes

de Roses, on es va fer classe entre
les vuit i les deu del matí, i poste-
riorment els estudiants van fer
una sortida Gns la plaça Catalunya
i van llegir un manifest. Per avui,

està previst que secundin la vaga
durant tota la jornada. Altres cen-
tres, com el Santiago Sobrequés de
Girona, van informar que els alum-
nes de batxillerat i els de secun-
dària que comptaven amb permís
dels pares van fer seguiment ahir
de la vaga, tot i que alguns grups ja
ho van fer dimarts. És el mateix cas
del Narcís Xifra, on gairebé tots els
 grups d’ensenyament post-
obligatori van afegir-se a la con-
vocatòria.

La dimissió de Wert
Uns . estudiants de secun-
dària, Batxillerat i FP, segons els
Mossos d'Esquadra, i uns .,
segons els sindicats d'estudiants, es
van manifestar pel centre de Bar-
celona en protesta per les retalla-
des i van reclamar la dimissió del

ministre d'Educació, José Ignacio
Wert. La manifestació havia estat
convocada pel Sindicat d'Estu-
diants i l'Associació de Joves Estu-
diantes de Catalunya (AJEC) i va
transcórrer en un ambient festiu i
sense incidents, encapçalada per
una pancarta amb el lema «Wert
dimissió, en defensa de l'escola pú-
blica». Els joves han cridat con-
signes com: «Boti, boti, boti, ban-
quer qui no boti!», «Diners per al
Gll de l'obrer!» o «Els diners han de
ser per a l'institut obrer!», entre d'al-
tres.  Segons preveuen les dues or-
ganitzacions estudiantils, avui el se-
guiment pot ser més elevat, su-
mant-se a la protesta la Federació
d’Associacions de Pares i Mares
d’Alumnes de Secundària, en con-
tra de la reforma educativa del
Govern.

GIRONA/BARCELONA | R.V.E./EFE

Les protestes d’estudiants
per les retallades s’estenen
Molts centres gironins van autoritzar ahir la vaga i centenars

d’estudiants van sortir al carrer en una manifestació a Barcelona

�

AproGtant la festivitat de Tots
Sants, l’Ajuntament de Quart or-
ganitzarà el proper  de novembre
la quarta edició de la Fira del Jo-
guet Antic i de Col·lecció, que
aquest any comptarà amb més
expositors. D’aquesta manera, s’es-
pera poder acollir un nombre més
elevat de visitants, que cada any ha
anat en augment. 
Més de  expositors vinguts

d’arreu de Catalunya, Espanya i
França es reuniran al  local social
de Quart per rebre la visita de
col·leccionistes i interessats en
comprar, vendre o intercanviar,

enmig d’un ampli repertori de jo-
guets de totes les èpoques i per to-
tes les edats.  Cotxes, slot, motos,
camions, trens, nines, Ggures, sol-
dadets, robots, jocs de sobretaula,
i marques com Famosa, Rico, Payá,
Dinky, Lego, Playmobil, Tente,
Scalextric, Joal, Madelman, Gey-
perman, Exin seran alguns dels
productes que s’exposaran en
aquesta quarta edició.  Tot un re-
guitzell de joguets.
La Fira compta amb el suport

del Museu del Joguet de Catalunya
de Figueres i del Museu d’Història
de la Joguina de Sant Feliu de
Guíxols. 

QUART | DdG

Quart acollirà més de 40
expositors a la quarta Fira del
Joguet Antic i de Col·lecció

DIARI DE GIRONA

Els educadors socials d'un Centre Residencial d'Acció Educativa (CRAE) es
van tornar a manifestar ahir davant de la delegació de la Generalitat a Girona
per protestar contra els retards i els impagaments del Govern a les entitats
socials. Els educadors van informar ahir que es concentraran cada dimecres a
les 11 del matí al mateix punt, de forma indefinida, per exigir al Govern els
recursos econòmics per atendre adequadament els menors tutelats.

�Girona Manifestació setmanal d’educadors socials
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La companyia Nike va anun-
ciar ahir que dóna per acabat el seu
contracte amb el ciclista Lance
Armstrong, qui, per la seva part, ha
dimitit de la presidència de la fun-
dació benèDca que va crear, Li-
vestrong. «Davant les proves, apa-
rentment indiscutibles, que Arms-
trong va participar en l'ús de dro-
gues i va enganyar Nike durant
més d'una dècada, és amb gran
tristesa que hem posat D al nostre
contracte amb ell», indica un co-
municat difós en el lloc web de
l'empresa nord-americana. 

«Nike no justiDca l'ús de drogues
il·legals per a la millora del rendi-
ment (esportiu) de cap manera»,
afegeix el comunicat de l'empresa
fabricant de peces i calçats per a es-
ports. El comunicat afegeix que
Nike «seguirà abonant les inicia-
tives de Livestrong per unir, ins-
pirar i encoratjar les persones

afectades pel càncer».
Aquesta fundació proporciona

serveis per a pacients i supervi-
vents de càncer i les seves famílies.
Armstrong, set vegades guanyador
del Tour de França, ha sobreviscut
a un càncer testicular. «El ,
quan el meu tractament del càn-
cer s'aproximava al seu D, vaig
crear una fundació per servir les
persones afectades per aquesta
malaltia», assenyala Armstrong
en un comunicat distribuït també
ahir per Internet i en el qual agraeix
a la fundació el seu «treball tan dur
i excel·lent en els últims quinze

anys». «Per estalviar a la fundació
qualsevol efecte negatiu com a
resultat de la controvèrsia que en-
volta la meva carrera ciclista, po-
saré D a la meva presidència», afe-
gia el texà.

Alguns dels excompanys de
Lance Armstrong que varen de-
nunciar el set vegades campió del
Tour a la USADA, i al mateix temps
es varen autoinculpar per dopat-
ge, comencen a tenir problemes
amb els seus actuals contractes.
L’Omega Pharma ja ha comunicat
que dóna per acabat el contracte
de Levi Leipheimer mentre que

ahir la Federació Australiana va co-
municar que Matt White no
 seguiria treballant amb ells com a
tècnic. White, però, segueix sent un
dels directors esportius de l’Orica
GreenEdge que té a Girona la seva
base principal a Europa. Sobre
Leipheimer, l’equip belga felicita el
ciclista per «la seva oberta col·la-
boració amb la USADA i la seva
contribució a la neteja de l'esport
del ciclisme», però la citada aDr-
mació sobre la practica generalit-
zada de dopatge ha obligat l'O-
mega Pharma a donar per acabat
el contracte.

WASHINGTON | AGÈNCIES/DdG

Nike deixa de patrocinar un Armstrong
que renuncia a presidir la seva fundació
Antics companys del texà com Levi Leipheimer o Matt White també perden els seus contractes

�

Lance Armstrong.  

REUTERS 

Breus

Aquest diumenge se celebrarà a
Girona la a edició de la tradi-
cional cursa del carrer Nou, on els
organitzadors, si el temps no ho
impedeix, esperen al voltant de dos
mil corredors popular en les dife-
rents categories. L’organització re-
peteix l’itinerari de l’any passat
per a les curses dels  i  quilò-
metres, i manté les tres curses in-
fantils (., . i . metres),
a més d’una per empreses.

GIRONA | DdG

La cursa del carrer Nou

espera 2.000 corredors  

ATLETISME 

El pilot de Roses va pronosticar
ahir una bona actuació a Malàisia
perquè el circuit de Sepang és un
dels seus «favorits» i perquè allà va
aconseguir l'any passat una de les
«millors» victòries de la seva car-
rera. «El traçat de Malàisia m'a-
grada i espero aconseguir un gran
resultat», va dir Viñales, que  a Se-
gang podria veure com Sandro
Cortese ja es proclama campió
mundial de Moto. 

SEPANG (MALÀISIA) | DdG 

Viñales: «A Sepang

faré un gran resultat» 

MOTOCICLISME 

L’equip de Xavi Pascual vol de-
mostrar que està recuperant el
seu nivell en la segona jornada de
l’Eurolliga al pista del Lietuvos
Rytas (., Esport). Jasikevici-
us avisa que «no sera gens fàcil».  

Jasikevicius torna a casa en

el Lietuvos-Barça d’Eurolliga

El Palau d'Esports de la ciutat as-
turiana acollirà la pròxima edició
de la Copa del Rei d'hoquei sobre
patins, que es disputarà del  de
febrer al  de març de . Blanes,
Lloret i Shum aspiren a ser-hi.

La Copa d’hoquei patins del

2013 se celebrarà a Oviedo
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Des que va obrir les seves portes
l’any , l’Ateneu - CMEM de Ba-
nyoles s’ha consolidat com un
equipament de primer ordre a les
nostres comarques en formació,
exhibició i producció musical. Ara,
els seus responsables han fet una
mirada enrere valorant molt posi-
tivament aquest temps, en el qual
s’han celebrat prop de  activi-
tats, que se segueixen promovent
en l’àmbit de l’oci i de l’educació.

BANYOLES | DdG

L’Ateneu fa 9 anys amb

700 actes a la memòria 

BANYOLES

El conseller de Cultura, Ferran
Mascarell, reclama que el Parla-
ment pugui legislar en el futur so-
bre qüestions que afecten direc-
tament la cultura, com l’IVA o la llei
de mecenatge. El sector cultural
català aporta a la ?scalitat estatal
més de . milions d'euros,
mentre que les subvencions que
rep de les administracions sumen
uns . milions, «cosa insoste-
nible» segons Mascarell.

BARCELONA | EFE/DdG

Mascarell vol poder

legislar IVA i mecenatge

GENERALITAT

Als seus  anys, el nord-ameri-
cà Noam Chomsky segueix amb la
visió nítisa que l’ha convertit en un
dels pensadors més importants
del darrer segle, tal com demostra
a Ilusionistas, anàlisi del declivi
occidental publicat en primícia
mundial Ediciones Irreverentes.

Amb traducció de l’uruguaià
Jorge Majfud, la darrera obra de
Chomsky s’estrena directament en
espanyol en un llibre que realitza
una crítica constructiva a la socie-
tat actual, i busca com seguir cre-
ient en un futur lliure.

Com a resposta complementà-
ria als «indignats», Chomsky apos-
ta pels «il·lusionistes», no sense
abans criticar el seu país, on con-
sidera que «les eleccions són més o
menys comprades, i els compra-
dors esperen ser recompensats».

«La victòria del president Oba-
ma es deu, en gran part, a la gran
a@uència de capital de les institu-

cions ?nanceres (...). Esperaven
ser recompensades per allò. I ho
van ser (...), i per això el primer acte
d’Obama va ser seleccionar un
equip econòmic, compost gairebé
completament pels mateixos que
havien provocat la crisi econòmi-
ca», escriu l’autor de La cultura
del terrorisme o Estats fallits. 

Filòsof, semiòleg i activista,
Chomsky expressa en aquesta obra,
de la qual Ediciones Irreverentes té
l’exclusiva en espanyol, com «l’oblit
mai no descansa», en paraules de
Majfud, que destaca la citació: «És
normal que els vencedors llencin la
història a les escombraries, com ho
és que les víctimes insisteixin a
rescatar-la».

MADRID | EFE

«Ilusionistas», nova crítica de
Chomsky a la crisi, s’estrena
directament en castellà

«Als Estats Units les eleccions
són més o menys comprades,
i els compradors volen ser
recompensats», diu l’autor
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CULTURA I SOCIETAT

Pluja de falixos ahir a la sala
Domènech Fita de la Casa de Cul-
tura de Girona. I no n’hi havia per
a menys. Desenes de periodistes
professionals van assistir, molts
d’ells armats amb les seves eines de
treball, a la inauguració de la a
Mostra de Fotoperiodistes Girona
, que exposa a gran format un
total de  imatges de  autors.

Els professionals gironins mos-
tren el seu poder de comunicació
en aquesta exposició, organitzada
per la Diputació de Girona, el
Col·legi de Periodistes i el Col·lec-

tiu Fotoperiodistes Girona, i que a
partir del  de novembre iniciarà
un recorregut pels pobles com a
«exposició viatgera» de la Diputa-
ció.

El catàleg de l’exposició s’obre
amb un sentit homenatge a Jordi
Velasco, tràgicament mort aquest
any a Roses en plena feina. La
mostra pròpiament dita inclou
impactants imatges de la processó
de Verges, els concerts de Sopa de
Cabra, accidents a la carretera de
la Mort (N-II), polítics preparant-
se per ser entrevistats a la tele,
històries de la vida rural que es bar-

regen amb altres de les entitats d’a-
tenció social, o bé manifestacions
de protesta i també, per què no,
imatges eròtiques. No hi falten els
esports. 

Pere Duran, en representació
dels fotoperiodistes, va reivindicar

un o?ci que va de?nir com una
«suma de presents que construeix
la història», també en temps de
precarietat. Jordi Grau, en repre-
sentació del Col·legi de Periodistes,
va reivindicar la funció del perio-
disme «en un món que vol viure en

democràcia». Jaume Torramadé,
president de la Diputació, va re-
cordar que la mostra d’enguany
s’ha dedicat al món del turisme,
font de treball del país. A l’acte hi
havia l’alcalde de Girona, Carles Pu-
igdemont. 

GIRONA | D.B.

Els fotoperiodistes es
reivindiquen en una
impactant exposició
a la Casa de Cultura

Un total de 54 imatges de 27 autors
resumeixen l’any millor que milers de paraules 

�
Foto de familia dels fotoperiodistes gironins en la inauguració de la mostra.

MARC MARTÍ

Aconsegueix amb Diari de Girona el nou sistema de neteja de vidres amb

microfibra, neteja i asseca en una sola passada, reduint un 70% el temps 

comparant-ho amb el sistema tradicional. Ràpid, eficac, innovador i econòmic.
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